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ZAPISNIK 

 

sa 26. sjednice OPĆINSKOG VIJEĆA OPĆINE LASTOVO, odrţane 17. prosinca 2020. 

godine, s poĉetkom u 16:00 sati u potkrovlju Doma kulture (prostor Udruge Dobre 

Dobriĉević). 

 

NAZOĈNI vijećnici: Nina Glumac, Ana Ivelja, Dino Katić, Lukša Hropić, Tonći Šarić  

 

NISU NAZOĈNI vijećnici: Anita Janĉić Lešić, Martina Bašić Ivĉević (opravdala izostanak), 

Miro Mariĉević 

 

OSTALI NAZOĈNI: Leo Katić općinski naĉelnik, Margaret Hropić zamjenica općinskog 

naĉelnika, Antonia Barbić proĉelnica Jedinstvenog upravnog odjela, Anita Lešić viša 

referentica za proraĉun i financije 

   

Predsjednik Tonći Šarić otvorio je sjednicu i pozdravio nazoĉne. 

 

Predsjednik Tonći Šarić utvrdio je da je na sjednici nazoĉno pet vijećnika i da Vijeće moţe 

pravovaljano odluĉivati te je predloţio sljedeći 

 

D N E V N I   R E D: 

 

- svečana prisega člana Općinskog vijeća 

1. Zapisnik sa 25. sjednice Općinskog vijeća 

2. Izmjene i dopune Proraĉuna Općine Lastovo za 2020. godinu i projekcija za 2021. i 

2022. godinu 

3. Proraĉun Općine Lastovo za 2021. godinu i projekcija Proraĉuna za 2022. i 2023. 

godinu  

4. Odluka o donošenju Programa raspolaganja poljoprivrednim zemljištima u vlasništvu 

Republike Hrvatske za Općinu Lastovo 

5. Odluka o izmjenama i dopunama Odluke o uvjetima i naĉinu drţanja kućnih ljubimaca 

i naĉinu postupanja s napuštenim i izgubljenim ţivotinjama i divljim ţivotinjama 

6. Plan djelovanja Općine Lastovo u podruĉju prirodnih nepogoda za 2021. godinu 

7. Odluka o donošenju Procjene ugroţenosti od poţara i tehnoloških eksplozija za Općinu 

Lastovo 

8. Odluka o donošenju Plana zaštite od poţara za Općinu Lastovo 

9. Odluka o mikroprijevozu na podruĉju Općine Lastovo 

10. Odluka o usvajanju analize upravljanja i raspolaganja nogometnim igralištima u 

vanknjiţom vlasništvu Općine Lastovo 

11. Analiza stanja sustava civilne zaštite na podruĉju Općine Lastovo u 2020. godinu 

12. Godišnji plan razvoja sustava civiline zaštite na podruĉju Općine Lastovo za 2021. 

godinu s financijskim uĉincima za trogodišnje razdoblje 

13. Komunalac d.o.o. 

14. Vijećniĉka pitanja 

 

Tonći Šarić: Toĉka 13. ima izmjenu u odnosu na ono što ste zaprimili pa predlaţem izmjenu 

dnevnog reda. 

 

Predsjednik Tonći Šarić stavlja na glasovanje sljedeći prijedlog Dnevnog reda:  
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- svečana prisega člana Općinskog vijeća 

1. Zapisnik sa 25. sjednice Općinskog vijeća 

2. Izmjene i dopune Proraĉuna Općine Lastovo za 2020. godinu i projekcija za 2021. i 

2022. godinu 

3. Proraĉun Općine Lastovo za 2021. godinu i projekcija Proraĉuna za 2022. i 2023. 

godinu  

4. Odluka o donošenju Programa raspolaganja poljoprivrednim zemljištima u 

vlasništvu Republike Hrvatske za Općinu Lastovo 

5. Odluka o izmjenama i dopunama Odluke o uvjetima i naĉinu drţanja kućnih 

ljubimaca i naĉinu postupanja s napuštenim i izgubljenim ţivotinjama i divljim 

ţivotinjama 

6. Plan djelovanja Općine Lastovo u podruĉju prirodnih nepogoda za 2021. godinu 

7. Odluka o donošenju Procjene ugroţenosti od poţara i tehnoloških eksplozija za 

Općinu Lastovo 

8. Odluka o donošenju Plana zaštite od poţara za Općinu Lastovo 

9. Odluka o mikroprijevozu na podruĉju Općine Lastovo 

10. Odluka o usvajanju analize upravljanja i raspolaganja nogometnim igralištima u 

vanknjiţom vlasništvu Općine Lastovo 

11. Analiza stanja sustava civilne zaštite na podruĉju Općine Lastovo u 2020. godinu 

12. Godišnji plan razvoja sustava civilne zaštite na podruĉju Općine Lastovo za 2021. 

godinu s financijskim uĉincima za trogodišnje razdoblje 

13. Komunalac d.o.o. 

13.1. Odluka o izmjenama i dopunama izjave osnivaĉa društva s ograniĉenom 

         odgovornošću „Komunalac“ Lastovo 

          13.2. Izvješće o stanju vozila 

14. Vijećniĉka pitanja 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Tonći Šarić utvrdio je da je jednoglasno (sa pet 

glasova „za“) usvojen dnevni red. 

 

AD 1. ZAPISNIK SA 25. SJEDNICE OPĆINSKOG VIJEĆA  

 

Kako nije bilo rasprave, predsjednik Tonći Šarić stavlja na glasovanje Zapisnik s 25. 

sjednice Općinskog vijeća. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Tonći Šarić utvrdio je da se Zapisnik s 25. 

sjednice Općinskog vijeća jednoglasno (sa pet glasova „za“) usvaja. 

 

AD 2. IZMJENE I DOPUNE PRORAĈUNA OPĆINE LASTOVO ZA 2020. GODINU I 

PROJEKCIJA ZA 2021. GODINU I 2022. GODINU 

 

Predsjednik Tonći Šarić otvara raspravu i daje rijeĉ Aniti Lešić višoj referentici za proraĉun i 

financije.  

 

Anita Lešić: Izmjene i dopune Proraĉuna za 2020. godinu su napravljene prema realnom 

stanju prihoda i rashoda Općine Lastova na naĉin da je Plan proraĉuna smanjen. Uglavnom 

su se i prihodi i rashodi smanjivali. Imamo nekoliko povećanja, a radi se o nabavi materijala 

u vezi COVID-19 – maske, dezinfekcijskih sredstva i ostalo. U vrtić se ubacila nova stavka 

za sanaciju i ureĊenje vrtića. Drugo se uglavnom sve uskladilo s realnim prihodima. 

Normalno, ĉim se usklade prihodi, odmah se usklade i rashodi Proraĉuna. To je sve realno. 
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Ovi prihodi su već skoro sada ostvareni pa moţemo još i u izvršenju Proraĉuna oĉekivati iste 

ove iznose. Ako ima netko nešto za pitati, slobodno.  

 

Tonći Šarić: Slobodno pitajte, Anita će vam na sve odgovoriti.  

 

Lukša Hropić: Na što se odnosi 36 – Pomoći dane u inozemstvo i unutar općeg proraĉuna? 

 

Anita Lešić: To je vrtić koji spada u 366 – Pomoći proraĉunskim korisnicima drugih 

proraĉuna. Vrtić je sluţbeno korisnik Osnovne škole pa ga mi još ovu godinu vodimo na taj 

naĉin, a dogodine će biti naš korisnik. Ovo je cijeli iznos koji je planiran za vrtić.  

 

Lukša Hropći: Planirano je 444.000,00 kuna, a potrošilo se 520.000,00? 

 

Anita Lešić: Tako je. Imali smo povećanje od 76.000,00 kuna. Bilo je puno zamjena, plaće 

su se povećale i tako dalje.  

 

Lukša Hropić: U redu.  

 

Anita Lešić: Nisu se plaće povećale osobama nego je veći obim pa više sredstava treba.  

 

Lukša Hropić: Naĉelniĉe, koje su stavke planirane, a nisu prošle? 

 

Leo Katić: Natjeĉaj Ministarstva kulture, natjeĉaj Uprave za otoke...to su bili natjeĉaji koje 

smo skidali iz ovog udjela. Sve što je bilo u planu, a nije se dogodilo je skinuto iz prihoda, a 

tako i iz rashoda. On je sada predloţen kakav je. Mislim da će do kraja godine biti vrlo, vrlo 

malo, a skoro i nikakvih izmjena u prihodu... 

 

Anita Lešić:...malo, ne bi trebalo biti iznenaĊenja... 

 

Leo Katić:...stanje je zapravo takvo kakvo će biti i u izvršenju Proraĉuna s moţda s nekim 

sitnim izmjenama.  

 

Tonći Šarić: Ima li pitanja? Znaĉi sada imamo ĉinjeniĉno stanje? 

 

Leo Katić: Prikazujemo stanje kakvo sada imamo. Zato se i rade Izmjene i dopune Proraĉuna 

kako bi se utvrdilo stanje kakvo je. Ono se moţe donositi više puta na godinu.  

 

Predsjednik Tonći Šarić zakljuĉuje raspravu i stavlja na glasovanje Izmjene i dopune 

Proraĉuna Općine Lastovo za 2020. godinu i projekciju za 2021. i 2022. godinu. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Tonći Šarić utvrdio je da se jednoglasno (sa pet 

glasova „za“) donose 

 

Izmjene i dopune Proraĉuna Općine Lastovo za 2020. godinu i projekcija za 2021. i 

2022. godinu (u prilogu). 

 

AD 3. PRORAĈUN OPĆINE LASTOVO ZA 2021. GODINU I PROJEKCIJA 

PRORAĈUNA ZA 2022. I 2023. GODINU 

 

Predsjednik Tonći Šarić otvara raspravu i daje rijeĉ Aniti Lešić višoj referentici za proraĉun i 
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financije.  

 

Anita Lešić: U Proraĉunu za slijedeću godinu i projekcijama za 2022. i 2023. godinu, osim 

onih tekućih rashoda kojih imamo svake godine, planirani su i odreĊeni rashodi koji smo isto 

imali u ovoj godinu, ali se odnose na investicije, odrţavanja... 

 

Leo Katić:...izbore. 

 

Anita Lešić:...na izbore, s tim da smo raĉunali trošak izbora kao i dodatnu plaću naĉelnika ako 

bude smjena naĉelnika. Imamo plaću za tekućeg naĉelnika i za onoga koji odlazi šest mjeseci. 

Tako da je i tu stavka malo veća. Ono što bi isto trebala reći je slijedeću godinu imamo vrtić 

na dva mjesta. Imamo ga ovako kao korisnika škole i imamo ga kasnije kao našeg korisnika. 

Razliĉiti je naziv pa sam to morala razdvojiti. Moram odmah reći da nisam sigurna je li to 

dobro isplanirano u lipu jer nikad ne znamo kada će nastati odvajanje, odnosno kada će se iz 

jednog vrtića prijeći u drugi. Rebalansom ćemo uskladiti, a do rebalansa ćemo valjda znati 

toĉan datum razdvajanja. Do tada je planirano ovako općenito na jednoj i na drugoj stavci. 

Mislim da tu i nema nekih novosti u odnosu na ovu godinu jer se stvari koje se nisu izvršile u 

ovoj godini, nastavljaju u 2021. godinu u istim iznosima ili nešto korigiranima. Jedino je taj 

vrtić skroz nov kao i njegovo financiranje. Drugo je sve uglavnom isto kao i prije.  

 

Dino Katić: Nema nikakvih veći investicija? 

 

Leo Katić: Imamo u 2021. godini. 2021. godina je napravljena tako da smo uvrstili sve ono 

što smo se kandidirali do sada i ono za što se nismo kandidirali, a kandidirat ćemo se od danas 

jer je izašao juĉer natjeĉaj Uprave za otoke i oni su kao takvi uvršteni. Sve je navedeno u 

izraĉunima kako su i kandidirani. Juĉer je izašao natjeĉaj Uprave za otoke koji traje do 15. 

sijeĉnja, vezano za programe na otocima. Danas smo malo razradili taj dio. Bodovanja su 

veća u smislu udaljenosti, puĉinskog otoka...ono što je tu utvrĊeno, recimo na samom kraju 

osim što nam ide u prilogu, a zadnji dio nam ne ide je ukoliko taj grad ili općina sufinanciraju 

više onda je i veći broj bodova u samom natjeĉaju. Ako ne predlaţemo naše veće uĉešće onda 

spadamo u onima koji su od 1 do 9%, a imamo do 30, 20 i 1 do 9%. Pripremit ćemo tu 

dokumentaciju. Oĉekujemo da ćemo ove godine proći na natjeĉaju nakon dvije godina 

neprolaţenja. Maksimalni iznos je milijun kuna. Prema tome, nadamo se da ćemo dobiti 

prema tome natjeĉaju. Ako to sve tako bude, ovo proljeće bi mogli krenuti u investiciju. Tu je 

još prikazan dio koji se odnosi na opremanje vrtića. Po završetku javne nabave, uvijek je veći 

iznos opremanje i oprema za vrtić i naše uĉešće bit će prema tome natjeĉaju. Tako da bi taj 

vrtić trebali završiti u cijelosti i oĉekujemo da ćemo ove godine taj dio napraviti. Hoće li biti 

još nekih natjeĉaja, ne znam. Sada govorimo o onima koji jesu i onome koji je. Ako bude 

natjeĉaja do kraja godine i ako se budemo natjecali to ćemo rješavati s Izmjenama i 

dopunama. Svaku onu investiciju gdje se natjeĉemo moramo imati zabiljeţenu u Proraĉunu 

bez obzira znamo li hoće li se to dogoditi ili ne.  

 

Margaret Hropić: To se odnosi i na šumske putove? 

 

Leo Katić: Šumske putove za koje će se sada izraditi Program za razvoj cesta. Danas smo 

provjerili našu odluku te se ti putovi nalaze u Odluci o nerazvrstanim cestama jer natjeĉaj nije 

za šumsku infrastrukturu nego izmeĊu ostaloga i društvene, komunalne i nerazvrstane ceste, 

ali ne nove već rekonstrukcija i sanacija postojećih. Što nama u ovom sluĉaju odgovara, ali ih 

vodimo kao nerazvrstane ceste. Prilaţemo i našu Odluku koja je u redu jer bi je u protivnom 

danas dopunjavali. Kada smo je donosili prije par mjeseci, donijeli smo je kako treba.  
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Dino Katić: Što znaĉi da Indeks razvijenosti ostaje isti? 

 

Leo Katić: Nije izmijenjen Zakon, to jest Uredba. Ne spominje se Indeks, nego se izvršila 

kategorizacija bodovanja u 7 skupina, a da sada ne nabrajam sve skupine.  

 

Margaret Hropić: Uredba je na snazi do 31.12., a koliko sam ja upoznata novu još nisu 

donijeli.  

 

Dino Katić: Izmjenom stanja bi trebali donijeti novu... 

 

Margaret Hropić:...trebali bi... 

 

Leo Katić:..donijet će se, ali je samo pitanje kakva će ona biti, to jest gdje ćemo mi biti tada.  

 

Dino Katić: Po pitanju ulaganja u turistiĉku zonu Kremena i Jurjeva... 

 

Leo Katić:...ništa. Nakon što smo Vladi podnijeli Zahtjev za smanjenja uvjeta ulaganja, 

povratno je došlo od Ministarstva, dopuna odnosno nova lokacijska informacija. Lokacijska 

informacija je stigla u ponedjeljak te je Antonia odmah poslala Ministarstvu koja je sastavni 

dio tih dokumenata. Kakvi će biti smanjeni uvjeti i po kojoj domeni, to još ne znamo, ali 

znamo da je Ministarstvo mora i Ministarstvo drţavne imovine u postupku smanjenja uvjeta 

za ulaganje. Moraju objaviti natjeĉaj. Vidjet ćemo kakvi će biti uvjeti.  

 

Dino Katić: To je prioritet.  

 

Leo Katić: U meĊuvremenu smo poslali i za ex maršalku. Nakon što smo donijeli Prostorni 

plan, podnijeli smo zahtjev za Javnim pozivom jer je usklaĊen geodetski elaborat s 

Prostornim planom. Tu ne ide natjeĉaj već javni poziv, što je razlika jer je ovamo more pa 

mora ići koncesija putem natjeĉaja.  

 

Lukša Hropić: 50.000,00 kuna za desalinizaciju je vjerovatno u sklopu projekta? 

 

Leo Katić: To je tu iz pozicije desalinizacije na naĉin da ćemo mi, a tu je prikazan zato što mi 

imamo neiskorištenih sredstava 20.000,00 kuna od Ministarstva regionalnog razvoja, to su ta 

HBOR sredstva od prije 3 godine, i kako je ukinuta ta linija općine i gradova prema HBOR-u 

i prebaĉena na Riznicu prikazana su naša neutrošena sredstva u iznosu od 12.200,00 kuna. 

Podnijeli smo zahtjev za taj transfer. Kada dobijemo odobrenje, taj iznos ćemo smanjiti.  

 

Margaret Hropić: Vodovod Skrivena Luka je isto dug ili? 

 

Leo Katić: Deponija Sozanj i Vodovod Skrivena Luka su dugovi. S time ako nam se ukaţe 

neka mogućnost do kraja godine mislimo smanjiti dug s pozicije ili s Deponije ili Vodovod. 

Vidjet ćemo u kakvom ćemo stanju biti 28.12., ali ozbiljno razmišljamo o izvršenju smanjenja 

dugova da ne bi došlo do ovrha. To su utvrĊene stavke.  

 

Lukša Hropić: Treba teţiti da se što više napravi. Vidim da se kultura planira poticati više 

nego poljoprivreda za koju je planirano 110.000,00 kuna. Što se tiĉe udruga više se planira za 

kulturu.  

Leo Katić: Takav je bio Javni poziv. Promijenit ćemo ga za slijedeću godinu pa ćemo 
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povećati iznose. Radio se presjek dosadašnjeg korištenja i oni su bili manji. Tu se pogriješilo, 

ali takvi su bili uvjeti koje smo tada pisali kakvi su bili, a trebali smo ih mijenjati.  

 

Tonći Šarić: Korona diktira aktivnosti.  

 

Leo Katić: Zato se i nisu radili transferi koji su bili planirani. Mislim da je svim korisnicima 

dano, a ni jedan korisnik nije transfer koristio u potpunosti 2020. godine.  

 

Predsjednik Tonći Šarić zakljuĉuje raspravu i stavlja na glasovanje Proraĉun Općine Lastovo 

za 2021. godinu i projekciju Proraĉuna za 2022. i 2023. godinu. 

 

Nakon obavljanog glasovanja, predsjednik Tonći Šarić utvrdio je da se jednoglasno (pet 

glasova „za“) donosi 

 

Proraĉun Općine Lastovo za 2021. godinu i projekcija Proraĉuna za 2022. i 2023. godinu 
(u prilogu). 

 

AD 4. ODLUKA O DONOŠENJU PROGRAMA RASPOLAGANJA 

POLJOPRIVREDNIM ZEMLJIŠTEM U VLASNIŠTVU REPUBLIKE HRVATSKE 

ZA OPĆINU LASTOVO  

 

Predsjednik Tonći Šarić otvara raspravu i daje rijeĉ Leu Katiću općinskom naĉelniku.  

 

Leo Katić: Završili smo Program raspolaganja. On je napravljen. Ishodovano je Rješenje 

nadleţnog tijela. Ono što nama sada predstoji je donošenje Odluke. Nakon toga se Odluka i 

Program dostavlja Ţupaniji koja podnosi zahtjev Ministarstvu poljoprivrede zbog ishodovanja 

suglasnosti na temelju koje sljedeće godine raspisujemo Javni poziv.  Program se sastoji, a o 

tome sam govorio malo prije na koordinaciji, sada govori o raspolaganju. Oni ljudi koji se 

jave na Javni poziv dobiti će Ugovor o korištenju poljoprivrednog zemljišta. Oni koji nakon 

toga postupka izraze ţelju, to jest kupnju, moraju biti ugovorna strana i taj se zahtjev 

dostavlja Ministarstvu koji traţi suglasnost za odreĊenu ĉesticu da se moţe ili ne moţe 

prodavati, a Ministarstvo u ime drţave. Prema tome se nadamo da će to zainteresirati naše 

ljude. Mislim da kad donesemo Odluku da moţemo staviti na naše stranice da se ljudi mogu 

javiti ili ne... 

 

Antonia Barbić:...mislim da treba prvo poslati u Ţupaniju. 

 

Lukša Hropić: Tko donosi odluku kada se zainteresirani jave? 

 

Leo Katić: Općina donosi odluku.  

 

Margaret Hropić: Povjerenstvo.  

 

Leo Katić: Raspiše se Javni poziv i jave se zainteresirani.  
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Margaret Hropić: Imaju prednost oni koju su bili u nekakvom ugovornom odnosnu, susjedne 

ĉestice ako se spajaju okrupnjavanjem. Koliko znam misle mijenjati Zakon o poljoprivrednom 

zemljištu jer je prije bilo ograniĉenje da se ne moţe kupiti ĉestica koja nije susjedna tvojem 

zemljištu, a sada su odluĉili to promijeniti tako da što više zemljišta ide u prodaju. Tako da je 

to interesantno... 

 

Leo Katić:...to ako bude, samo će se ugraditi u postojeću Odluku... 

 

Margaret Hropić:...a za slobodne ĉestice se mogu javiti svi zainteresirani. S tim da se moţe 

dogoditi da se netko javi za ĉesticu koju netko obraĊuje, a da je u nekakvom ugovorenom 

odnosu s Općinom ili drţavom, ima prednost. Naš stav je da damo prednost ljudima koji su na 

zemlji sigurno.  

 

Leo Katić: Unaprijed znamo da je takvih sluĉajeva malo. Tako da se nadamo da nećemo imati 

velike probleme, ali Javni poziv je za sve. Moţda za one koji već kopaju tu zemlju i oni koji 

su naknadno zainteresirani.  

 

Margaret Hropić: Ide za sve, samo treba iz našeg stajališta da uzmemo nekakav kriterij jer 

dosta ljudi je već dolazilo i pitalo sve ove godine. Ĉak se pošlo u rašĉišćavanje zemljišta za 

koje su zainteresirani pa da u takvom nekom smislu zainteresiramo ljude.  

 

Leo Katić: Raspisat ćemo Javni poziv i imat ćemo Povjerenstvo koje će odluĉivati o dodjeli. 

Toliko o tome.  

 

Predsjednik Tonći Šarić zakljuĉuje raspravu i stavlja na glasovanje Odluku o donošenju 

Programa raspolaganja poljoprivrednim zemljištima u vlasništvu Republike Hrvatske za 

Općinu Lastovo. 

 

Nakon obavljanog glasovanja, predsjednik Tonći Šarić utvrdio je da se jednoglasno (pet 

glasova „za“) donosi 

 

Odluka o donošenju Programa raspolaganja poljoprivrednim zemljištima u vlasništvu 

Republike Hrvatske za Općinu Lastovo (u prilogu). 

 

AD 5. ODLUKA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ODLUKE O UVJETIMA I NAĈINU 

DRŢANJA KUĆNIH LJUBIMACA I NAĈINU POSTUPANJA S NAPUŠTENIM I 

IZGUBLJENIM ŢIVOTINJAMA I DIVLJIM ŢIVOTINJAMA 

 

Predsjednik Tonći Šarić otvara raspravu i daje rijeĉ Antonii Barbić proĉelnici Jedinstvenog 

upravnog odjela. 

 

Antonia Barbić: Imali smo u 10. mjesecu nadzor veterinarske inspekcije koja nas je upozorila 

da je potrebno izmijeniti Odluku o uvjetima i naĉinu drţanju kućnih ljubimaca. Dodane su 

obveze Općine Lastovo u sluĉaju kada ima veći broj slobodnoţivućih maĉaka gdje bi  Općina 

trebala provoditi program kastracije maĉaka i napuštenih pasa. TakoĊer smo propisali trajnu 
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sterilizaciju kako bi vlasnici pasa i maĉaka bili obvezni sterilizirati svoje ljubimce kako bi 

bilo manje slobodnoţivućih maĉaka.  

 

Dino Katić: Što sada to znaĉi? 

 

Antonia Barbić: To znaĉi da... 

 

Dino Katić:...da komunalni ide hvatati maĉke? 

 

Antonia Barbić: Da. 

 

Dino Katić: A tko će ih sterilizirati? 

 

Antonia Barbić: Veterinar. 

 

Leo Katić: To nam je još jedan trošak. Ovaj sustav vodi više raĉuna o ţivotinjama nego o 

ljudima. Potpisat ćemo ugovor s veterinarskom stanicom jer nam je to još jedna obveza. 

 

Dino Katić: To je sve na trošak Općine, nema subvencija? 

 

Leo Katić: Što se tiĉe slobodnoţivućih ţivotinja, to je trošak Općine, a ţivotinje koje imaju 

vlasnika su trošak vlasnika.  

 

Predsjednik Tonći Šarić zakljuĉuje raspravu i stavlja na glasovanje Odluku o izmjenama i 

dopunama Odluke o uvjetima i naĉinu drţanja kućnih ljubimaca i naĉinu postupanja s 

napuštenim i izgubljenim ţivotinjama i divljim ţivotinjama. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Tonći Šarić utvrdio je da se jednoglasno (pet 

glasova „za“) donosi  

 

Odluka o izmjenama i dopunama Odluke o uvjetima i naĉinu drţanja kućnih ljubimaca 

i naĉinu postupanja s napuštenim i izgubljenim ţivotinjama i divljim ţivotinjama (u 

prilogu). 

 

AD 6. PLAN DJELOVANJA OPĆINE LASTOVO U PODRUĈJU PRIRODNIH 

NEPOGODA ZA 2021. GODINU  

 

Predsjednik Tonći Šarić otvara raspravu i daje rijeĉ Antonii Barbić proĉelnici Jedinstvenog 

upravnog odjela.  

 

Antonia Barbić proĉelnica Jedinstvenog upravnog odjela ukratko izlaţe Plan djelovanja 

Općine Lastovo u podruĉju prirodnih nepogoda za 2021. godinu. 
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Kako nije bilo rasprave, predsjednik Tonĉi Šarić stavlja na glasovanje Plan djelovanja Općine 

Lastovo u podruĉju prirodnih nepogoda za 2021. godinu. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Tonći Šarić utvrdio je da se jednoglasno (pet 

glasova „za“) donosi  

 

Plan djelovanja Općine Lastovo u podruĉju prirodnih nepogoda za 2021. godinu ( u 

prilogu). 

 

AD 7. ODLUKA O DONOŠENJU PROCJENE UGROŢENOSTI OD POŢARA I 

TEHNOLOŠKIH EKSPLOZIJA ZA OPĆINU LASTOVO 

 

Predsjednik Tonĉi Šarić otvara raspravu i daje rijeĉ Leu Katiću općinskom naĉelniku. 

 

Leo Katić: Na Odluku koju je sada proĉitao predsjednik dobili smo Suglasnost Vatrogasne 

zajednice Dubrovaĉko-neretvanske ţupanije, ali nismo dobili od nadleţnog tijela za nadzor 

vatrogastva, ĉiju suglasnost ĉekamo duţe od mjesec dana. Svi su rokovi prošli. Ja predlaţem 

da mi tu odluku donesemo jer oĉigledno ta osoba ima problem izdavanja suglasnosti. Doć će 

nova godina nećemo moći istu dostaviti kome trebamo. Prema tome, zašto neko tijelo nakon 

toliko vremena nije izdalo negativno ili pozitivno mišljenje, ja sada to neću komentirati. U 

svakom sluĉaju pretpostavljam da je to vezano za upravo toĉku organizacije, koja je uvijek 

sporna, u smislu organizacije vatrogastva. Iako smo izvršili sva usklaĊenja temeljem traţenja 

Vatrogasne zajednice pa predlaţem da se takva Odluka donese. 

 

Tonći Šarić: Mi ćemo donijeti Odluku pa ako oni dostave potrebno, moţemo je mijenjati.  

 

Leo Katić: Mislim da nije interes Općine da je mijenjamo nego da se donese baš ovakva 

kakva je i takva je od našeg interesa. Neću sada precizirati što će biti i na koji naĉin, ali ja 

mislim da ćemo dobiti suglasnosti, ali da će biti upitna ova toĉka organiziranja, ali o tom 

potom.  

 

Margaret Hropić: Ako se suglasnost ne dostavi u roku od 30 dana, onda se smatra da su 

suglasni.  

 

Leo Katić: Ona je na Vijeću predloţena jer su rokovi istekli, prema tome... 

 

Margaret Hropić:...moramo imati dokaz da smo uputili zahtjev... 

 

Leo Katić:...tako je... 

 

Margaret Hropić:...kada proĊe zakonski rok, onda se smatra... 
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Leo Katić:...rokovi prolaze, a mislili smo to staviti na prošloj sjednici, ali smo ĉekali da 

rokovi isteknu. Već je dovoljno vremena prošlo, zbog toga smo danas to stavili na sjednicu.  

 

Lukša Hropić: Ako je rok istekao, onda je to u redu.  

 

Predsjednik Tonĉi Šarić zakljuĉuje raspravu i stavlja na glasovanje Odluku o donošenju 

Procjene ugroţenosti od poţara i tehnoloških eksplozija za Općinu Lastovo. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Tonći Šarić ustanovio je da se jednoglasno (pet 

glasova „za“) donosi 

 

Odluku o donošenju Procjene ugroţenosti od poţara i tehnoloških eksplozija za Općinu 

Lastovo (u prilogu). 

 

AD 8. ODLUKA O DONOŠENJU PLANA ZAŠTITE OD POŢARA ZA OPĆINU 

LASTOVO 

 

Predsjednik Tonĉi Šarić otvara raspravu i daje rijeĉ Antonii Barbić proĉelnici Jedinstvenog 

upravnog odjela. 

 

Antonia Barbić proĉelnica Jedinstvenog upravnog odjela ukratko izlaţe Odluku o donošenju 

Plana zaštite od poţara za Općinu Lastovo. 

 

Kako nije bilo rasprave, predsjednik Tonći Šarić stavlja na glasovanje Odluku o donošenju 

Plana zaštite od poţara za Općinu Lastovo.  

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Tonći Šarić utvrdio je da se jednoglasno (pet 

glasova „za“) donosi 

 

Odluka o donošenju Plana zaštite od poţara za Općinu Lastovu (u prilogu). 

 

AD 9. ODLUKA O MIKROPRIJEVOZU NA PODRUĈJU OPĆINE LASTOVO 

 

Predsjednik Tonći Šarić otvara raspravu i daje rijeĉ Leu Katić općinskom naĉelniku. 

 

Leo Katić: Podsjetit ću Vas da je Općinsko vijeće dalo Suglasnost kojem je poduzeću 

Komunalac omogućilo zakljuĉivanje ugovora o prijevozu putnika s trećom osobom. Ugovor 

je zakljuĉen s Autotransom ili po novome Arriva. Isti su 2.11. raskinuli Ugovor o prijevozu 

putnika i traţili 20.000,00 kuna + PDV mjeseĉno kao naknadu za prijevoz. Mi smo zatvorili s 

njima 11.12. 50.000,00 kuna od kojih je Ţupanija sufinancirala s 25.000,00 kuna. MeĊutim, 

sada nastaje novi problem, ako je 20.000,00 kuna + PDV mjeseĉno, onda su to iznosi koji će 

za Općinu Lastovo biti više stotina tisuća kuna godišnje, ako pomnoţimo... 
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Lukša Hropić: To je za Općinu 12.500,00 kuna mjeseĉno, ako pola sufinancira Ţupanija? 

 

Leo Katić: Govorimo što se dogodilo sada. To se dogodilo sada, a što će biti slijedeće godine 

ću pokušati objasniti sada. Ovdje je sada problem slijedeći i nakon što smo mi danima traţili 

subvencije Ministarstva koji to odbija ili se poziva da nema osnova kao i Ţupanija. Nama 

Ţupanija dostavlja jedan prijedlog koji je realiziran na Vijeću prije mjesec dana kada je 

Libertas napustio otok Mljet, a to je Odluka o mikroprijevozu. Ta Odluka je sliĉna ovoj, 

meĊutim u našoj odluci nismo namjerno, od panike koliki su to novci u pitanju, govorili o 

nazivima linija, već smo u Odluci napisali svi trajekti i katamarani. A zašto?! Jer smo 

neusporedivi s Mljetom. Na Mljetu znamo sigurno da Općina Mljet plaća 28.000,00+PDV 

mjeseĉno prijevoznika, ali to je njihov problem. Kod njih znamo da je situacija drugaĉija nego 

naša. Kod njih postoje samo ĉetiri linije koje su puno duţe nego naše. Njihove linije su istok 

zapad, jer je takav otok. Kod nas je to 9 linija. Vjerovali ili ne. Niti jedan se ne poklapa s 

postojećom školskom ili nekom drugom linijom. Mi smo napisali ovdje sve linije i odluĉili 

smo se, ne kao Mljet, pogodbom, taj posao ugovoriti što mislimo da je problematiĉno zbog ne 

malog iznosa, već po donošenju ove odluke raspisati Javni poziv. Kako bi Vijeće po 

zakljuĉenju Javnog poziva moglo o tome raspravljati i donositi Odluku o prihvaćanju, 

neprihvaćanju, djelom prihvaćanja, navodeći koje su to linije prioritetne ili nekih drugih i na 

taj naĉin, ali u svakoj varijanti radi se o ogromnom problemu i velikim novcima. Uz što se 

poklopilo i slijedeće, slijedeće godine Uprava za otoke više ne subvencionira prijevoze osoba 

starijih od 65 godina, studenata i srednjoškolaca, a govorimo o vikend subvencijama, jer se 

kod nas ne primjenjuje dnevna subvencija odlaska u drugo mjesto u školu kao na Visu ili 

nekim drugim otocima. Kod nas je broj korisnika 419 i subvencije se vrše po broju. Zato taj 

program sufinanciranja starijih osoba koji će biti drukĉiji nego dosadašnji ide u Ministarstvo 

mora, prometa i infrastrukture, zbog onog „prometa“ i zbog toga što subvencije rade 

Ministarstva prometa, kao što su brodovi, ţeljeznice i ostali javni prijevozi. Ono što je sporno 

je da ne znamo te uvjete, osim što znamo da će se novci spuštati ţupanijama kao novci za 

prijevoz školske djece pa će ţupanije biti samo oni koji će prosljeĊivati novce. Ne znamo o 

kojim se iznosima radi, ali ono što sigurno znamo je da se tu neće moći javiti prijevoznik koji 

nema ugovor s jedinicom lokalne samouprave. To sigurno znamo. Prema tome na tom koraku 

smo prisiljeni napraviti još ovaj korak, ne gledajući koliko se vozi, koliko je putnika, koliko je 

toga, jer mi znamo koliko je toga i kako je. Veliki je broj linija i idemo s ovom Odlukom. 

Odluka mora ići, a dogovorili smo se već da ide Javnim pozivom. Tako da u sijeĉnju 

razgovaramo o tome, o velikim brojkama. Ja se bojim velikih brojeva. Ja se bojim velikih 

brojeva jer i da je 25.000,00 kuna puta 12 mjeseci, a ne znajući slijedeće godine, s ove 

pozicije Ministarstvo-Ţupanija hoće li taj iznos biti moguć sufinanciran. Mi to ne znamo. 

Imamo problem koji se zove po današnjim danom 25.000,00 kuna.  

 

Lukša Hropić: Mi ćemo vidjeti pa ćemo raspravljati koje linije ćemo ukinuti. Linije koje 

autobusi neće voziti. Svi mi znamo da svi mi idemo napraviti Ċir po nekoga na katamaran ili 

trajekt, a ţeljeli bi imati i autobus. Po meni su to velika financijska sredstva... 

 

Ana Ivelja:..treba gledati katamaran i u ljetnim mjesecima.  

 

Lukša Hropić: Apsolutno, jer ljeto je ljeto. Ljeti ima više ljudi. 

 

Ana Ivelja: Ljeti se dogaĊalo da kada sam ja radila u kućicu, ĉovjek doĊe u subotu ujutro, ne 

vozi autobus. Lako što je vozaĉ otišao u Vela Luku, ali ĉovjek je parkirao autobus ispred 



12 

 

trajekta i ostavio ga je dva dana. Turist stoji ispred autobusa i ĉeka. DoĊe mu taksi i reĉe kako 

nema autobusa, ovaj govori da laţe jer autobus je tu, ĉeka vozaĉa.  

 

Lukša Hropić: To treba s njima iskomunicirati, jer i na njima je da financijski zarade.  

 

Tonći Šarić: Je li ove linije ukljuĉuju i školsku djecu? 

 

Leo Katić: Mi imamo 9 linija samo s katamarima i trajektima od 1.1., raĉunajući utorkom i 

petkom podnevni trajekt i Nona Ana iz Dubrovnika i svakodnevni dubrovaĉki. Imamo ih više 

od 9 jer se ni jedna ne poklapa osim ove što ĉovjek moţe u 4 sata na katamaran i trajekt. Niti 

jedna druga linija se ne poklapa.  

 

Lukša Hropić: Ići će ranije.  

 

Leo Katić: Ovo je Prijedlog Odluke, bez nje nema Javnog poziva.  

 

Dino Katić: Arriva vozi školsku djecu? Oni su to zadrţali? 

 

Leo Katić: Dobili su po natjeĉaju, kao na otoku Korĉuli, Mljetu i ostalim otocima osim na 

Visu.  

 

Margaret Hropić: I ovo ljeto su parkirali, mogli su zaraditi, nisu htjeli voziti. 

 

Leo Katić: Tko nema ugovor s Općinom ne moţe ići na subvencioniranje prijevoza. Sve je 

jedna poveznica.  

 

Lukša Hropić: Treba se dogovoriti s njima da ako se oni jave da naĊu vozaĉa s Lastova.  

 

Leo Katić: Imaju oni vozaĉa na Lastovu, ali kad su oni zatraţili popunjavanje, podnio je 

molbu  od 1.11. do 1.5. Ovo je Prijedlog Odluke, s kojom nismo ništa dogovorili, ali smo ušli 

u ozbiljan problem jer je pun nepoznanica osim ove ĉinjenice da košta kao suho zlato. 

 

Predsjednik Tonĉi Šarić zakljuĉuje raspravu i stavlja na glasovanje Odluku o mikroprijevozu 

na podruĉju Općine Lastovo. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Tonći Šarić utvrdio je da se jednoglasno (pet 

glasova „za“) donosi 

 

Odluka o mikroprijevozu na podruĉju Općine Lastovo (u prilogu). 
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AD 10. ODLUKA O USVAJANJU ANALIZE UPRAVLJANJA I RASPOLAGANJA 

NOGOMETNIM IGRALIŠTIMA U VANKNJIŢNOM VLASNIŠTVU OPĆINE 

LASTOVO 

 

Predsjednik Tonći Šarić otvara raspravu i daje rijeĉ Antonii Barbić proĉelnici Jedinstvenog 

upravnog odjela. 

 

Antonia Barbić: Prošle godine je bila revizija zbog upravljanja i korištenja igrališta u 

vlasništvu Općine. IzraĊeno je Izvješće po kojem je trebalo donijeti Analizu o upravljanju i 

korištenju igrališta. U njemu su navedi podzakonski akti na temelju kojih se donosi, podaci o 

nogometnom igralištu „Luţa“ koji je dodijeljen na korištenje nogometnom klubu 

„Omladinac“, naĉin na koji se financiraju javne potrebe u sportu, statistiĉki podaci, podaci o 

rashodima Općine Lastovo za sport, kriteriji, revizija, ciljevi, radnje koje su poduzete i koje su 

u tijeku kako bi se raspolagalo nogometnim igralištima.  

 

Leo Katić: Do sada nismo imali ovo što smo dobili u nalazu. Do promjena će doći kada se 

riješi vlasništvo. Odluka će se dopunjavati. Sada je u fazi kakvo je stanje.  

 

Lukša Hropić: Svakako je dobro da se nešto na tome radi.  

 

Predsjednik Tonći Šarić zakljuĉuje raspravu i stavlja na glasovanje Odluku o usvajanju 

analize upravljanja i raspolaganja nogometnim igralištima u vanknjiţnom vlasništvu Općine 

Lastovo. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Tonći Šarić utvrdio je da se jednoglasno (pet 

glasova „za“) donosi 

 

Odluka  o usvajanju analize upravljanja i raspolaganja nogometnim igralištima u 

vanknjiţnom vlasništvu Općine Lastovo (u prilogu). 

 

AD 11. ANALIZA STANJA SUSTAVA CIVILNE ZAŠTITE NA PODRUĈJU OPĆINE 

LASTOVO U 2020. GODINI 

 

Predsjednik Tonći Šarić otvara raspravu i daje rijeĉ Antonii Barbić proĉelnici Jedinstvenog 

upravnog odjela.  

 

Antonia Barbić proĉelnica Jedinstvenog upravnog odjela ukratko izlaţe Analizu stanja 

sustava civilne zaštite na podruĉju Općine Lastovo u 2020. godini.  

 

Lukša Hropić: Ove godine je civilna zaštita dobila znaĉaj.  

 

Margaret Hropić: Ne daj Boţe većeg znaĉaja. 

 

Leo Katić: Dobila je znaĉaj kada se promijenio zakon.  
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Lukša Hropić: Dobro, ali što se tiĉe operativnog znaĉaja.   

 

Leo Katić: Dok god se nije stavila pod upravljanje MUP-a, nije imala taj znaĉaj.  

 

Predsjednik Tonći Šarić zakljuĉuje raspravu i stavlja na glasovanje Analizu stanja sustava 

civilne zaštite na podruĉju Općine Lastovo u 2020. godini. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Tonći Šarić utvrdio je da se jednoglasno (pet 

glasova „za“) donosi 

 

Analiza stanja sustava civiline zaštite na podruĉju Općine Lastovo u 2020. godini ( u 

prilogu). 

 

AD 12. GODIŠNJI PLAN RAZVOJA SUSTAVA CIVLNE ZAŠTITE NA PODRUĈJU 

OPĆINE LASTOVO ZA 2021. GODINU S FINANCIJSKIM UĈINCIMA ZA 

TROGODIŠNJE RAZDOBLJE 

 

Predsjednik Tonći Šarić otvara raspravu i daje rijeĉ Antonii Barbić proĉelnici Jedinstvenog 

upravnog odjela.  

 

Antonia Barbić proĉelnica Jedinstvenog upravnog udjela ukratko izlaţe Godišnji plan razvoja 

sustava civilne zaštite na podruĉju Općine Lastovo za 2021. godinu s financijskim uĉincima 

za trogodišnje razdoblje.  

 

Kako nije bilo rasprave, predsjednik Tonći Šarić stavlja na glasovanje Godišnji plan razvoja 

sustava civilne zaštite na podruĉju Općine Lastovo za 2021. godinu s financijskim uĉincima 

za trogodišnje razdoblje.  

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Tonći Šarić utvrdio je da se jednoglasno (pet 

glasova „za“) donosi 

 

Godišnji plan razvoja sustava civilne zaštite na podruĉju Općine Lastovo za 2021. 

godinu s financijskim uĉincima za trogodišnje razdoblje (u prilogu). 

 

AD 13. KOMUNALAC D.O.O. 

AD 13.1. ODLUKA O IZMJENAMA I DOPUNAMA IZJAVE OSNIVAĈA DRUŠTVA 

S OGRANIĈENOM ODGVORNOŠĆU „KOMUNALAC“ LASTOVO 

 

Predsjednik Tonći Šarić otvara raspravu i daje rijeĉ Antonii Barbić proĉelnici Jedinstvenog 

upravnog odjela.  

 

Antonia Barbić proĉelnica Jedinstvenog upravnog odjela ukratko izlaţe Odluku o izmjenama 
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i dopunama Izjave osnivaĉa društva s ograniĉenom odgovornošću „Komunalac“ Lastovo. 

 

Leo Katić: Bolja je nego što je bila prije... 

 

Tonći Šarić:...apsolutno preciznija, a po potrebi će se mijenjati.  

 

Leo Katić: Svako je legalnija od prethodne. Bilo je dosta kontradiktornosti, nejasnoća, 

mislim da nije idealna, ali je dosta kvalitetnija. Po potrebi će se mijenjati ukoliko se ukaţe 

prilika. 

 

Dino Katić: Ako bude novih djelatnosti. 

 

Leo Katić: Ideja za izmjenom i dopunom Izjave osnivaĉa je došla kada je Komunalac 

podnio zahtjev za dopunu djelatnosti kojima se bavi, a zapravo nema podlogu da bi se 

bavio. U tom trenutku je Antonia predloţila kada već idemo u to da ne brišemo postojeće 

djelatnosti jer nikad ne znamo što bi nas moglo ĉekati, a radi se samo o jednom trošku 

izmjena, tako da se napravila dopuna djelatnosti i napravilo se ovo što je Antonia 

elaborirala.  

 

Predsjednik Tonći Šarić zakljuĉuje raspravu i stavlja na glasovanje Odluku o izmjenama i 

dopunama Izjave osnivaĉa društva s ograniĉenom odgovornošću „Komunalac“ Lastovo. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Tonći Šarić utvrdio je da se jednoglasno (pet 

glasova „za“) donosi 
 

Odluka o izmjenama i dopunama Izjave osnivaĉa društva s ograniĉenom 

odgovornošću „Komunalac“ Lastovo (u prilogu). 

 

AD 13.2. IZVJEŠĆE O STANJU VOZILA 

 

Predsjednik Tonći Šarić otvara raspravu i daje rijeĉ Antonii Barbić proĉelnici Jedinstvenog 

upravnog odjela. 

 

Antonia Barbić: Dobili ste u materijalima ono što je bilo reĉeno da će se zatraţiti od 

direktorice Komunalca, a radi se o stanju traktora.  

 

Margaret Hropić: Ovdje ĉitam da su nedostaci isti kao i kad se uzelo vozilo, a nisam ga 

doduše vidjela, ali sam ĉula da nedostaju vrata. Tu ne piše da nedostaju vrata. 

 

Leo Katić: Piše.  

 

Ana Ivelja: Piše da će biti popravljena.  

 

Leo Katić: Morat ćemo utvrditi je li to uĉinjeno.  
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Margaret Hropić: Ovako barem imamo dokumentaciju.  

 

Lukša Hropić: Što se tiĉe onoga što se nije nitko javio na natjeĉaj, vidim da ovdje imaju 

djelatnost odrţavanje nerazvrstanih cesta, pa mogu zaposliti ĉovjeka da radi to.  

 

Leo Katić: Imaju sredstvo, mogu što ţele, ako ţele. 

 

Lukša Hropić: Promijenio se djelokrug, znaĉi da je ipak... 

 

Leo Katić:...panika... 

 

Lukša Hropić:...a do sad nije bila. Ja koji sam apelirao na to sam ispao... 

 

Leo Katić:...dobro si uĉinio.  

 

Lukša Hropić: Sve se treba ureĊivati.  

 

Predsjednik Tonći Šarić zakljuĉuje raspravu i zakljuĉuje da je Izvješće o stanju vozila 

primljeno na znanje. 

 

AD 14. VIJEĆNIĈKA PITANJA 

 

Ana Ivelja: Je li moţda rano pitati što će biti s pokladima ove godine? 

 

Margaret Hropić: Previše rano. 

 

Leo Katić: Nije ništa rano, ali sve je rano.  

 

Margaret Hropić: Moţda će biti samo Pokladari bez maškara.  

 

Lukša Hropić: Je li utvrĊeno jesu li dignute stvari koji se nisu trebale dignuti? 

 

Leo Katić: Zapisniĉki se utvrdilo stanje kakvo je sada jer svi znaju da postoji neki zapisnik od 

te godine kada je bila primopredaja, ali nema zapisnika. I oni koji su govorili da ga imaju, 

nemaju. Tako da se samo zna broj općinskih stolica za taj prostor. Na natjeĉaj se nitko nije 

javio. Društvo se sastajalo već dva puta u smislu tema i dilema, nepoznatih, sto pitanja bez 

odgovora. Ostavljeno je sve zbog ovog stanja da se sastanak odrţi iza Sv. Tri kralja. Ono što 

mogu reći unaprijed je to da je stav svih da se poštujući sve mjere koje budu na snazi da se 

poklad cuja. Ono što je obiĉaj da se uĉini, a to znaĉi pravljenje poklada u ograniĉenom broju. 

To je bio stav tada, a što će biti sada... 

 

Lukša Hropić: Odrţat će se sigurno. Samo je pitanje je li 5 ili 10 ljudi.  
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Margaret Hropić: Snjeţna kraljica se odrţava.  

 

Leo Katić: To je bio stav. Valjda ćemo znati više iza sastanka kada će se donijeti neka 

konkretna odluka. A hoće li se netko javiti ubuduće za salu, vidjet ćemo. Za sada nema 

zainteresiranih.  

 

Dino Katić: Mene zanima što je s općinskim stanovima i MORH-ovim stanovima koje daje 

Općina? Imamo situaciju da ljudi koriste stanove, a imaju druge nekretnine. Imaju vile. 

Iznajmljuju vile. Imamo situaciju da ĉovjek koristi općinski stan i kada ga pitaš zašto koristi 

stan govori drţi knjige u njega, a onda ga ljeti još iznajmi. Mene zanima moţe li se to riješiti? 

Moţe li se krenuti u taj posao i kada mislite to pokrenuti? 

 

Leo Katić: Što se tiĉe vojnih stanova, ne drţavnih, nego vojnih, oni su se dodjeljivali 

temeljem odluke iz '94.,'95.,'96. godine, za odreĊena zanimanja i neki u tim stanovima ţive od 

samog poĉetka, a neki ne. Temeljem tih odluka koje sam ja potpisivao ili netko drugi, sada to 

nije bitno, su korisnici s MORH-om sklapali ugovore o najamninama i MORH-u plaćali. Ono 

što je u meĊuvremenu jasno, a to je da MORH onima koji su bili u takvim ugovorima nudio 

otkupe stanova. Neki su prihvatili, a neki nisu. Općina Lastovo je ušla u postupak prema 

MORH-u vezano za ovo što ti sada govoriš u smislu novih okolnosti, a nove okolnosti se 

sastoje od ĉinjenica da su neki ljudi stekli nekretnine i zatraţili raskid ugovora. Mi smo već u 

tom postupku. Znaĉi nećemo to napraviti sutra, već smo to uĉinili vezano za preispitivanje tih 

ugovora. Oĉekujemo da ćemo u tom smislu stanje riješiti. Kakvo će to biti rješenje, ja ne 

znam, ali je ĉinjenica je da su oni korisnici, odnosno ugovorna strana MORH-a. Mi to 

prikazujemo kao novi element okolnosti u smislu nekretnina. U smislu da ima onih koji više 

nisu potrebni i da će se moţda pojaviti novi kadrovi koji su potrebni na Lastovu. Ušli smo u 

taj postupak. Ovo pitanje, ova nepravda na koju ti napominješ, ono što su... 

 

Dino Katić:...ljudi prave Općinu budalom. 

 

Margaret Hropić: Sljedeći korak će biti da će zatraţiti otkup od Ministarstva i tako će završiti 

ta priĉa. Jedan drugi dio koji se neće snaći tako, vjerojatno imaju drugu nekretninu pa moţe 

izaći.  

 

Dino Katić: Ako nekome u jednom trenutku ţivota treba stan dok se ne snaĊe i on se realizira, 

izgradio je kuću, i on ako nema tu moralnu, ne znam ja što,u sebi, da on to vrati i da doĊe 

netko drugi kome sada to treba jer se nema gdje okupati...moţda postoji neki par koji bi uzeo 

stan da ne mora otići s Lastova... 

 

Leo Katić:...ali nema tu morala. 

 

Dino Katić: Ako nema, onda Općina mora reagirati na to. 

 

Leo Katić: Općina je reagirala i nastavit će reagirati te će traţiti raskide ugovora.  
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Lukša Hropić: Ja sam zadnji put rekao da to uvijek treba. Ono što smo govorili da treba 

riješiti i općinsku imovinu koja je takozvani sami teret Općini jer nema niĉega dobrog, a moţe 

biti dobro na naĉin da se napravi nekakva lista i da se to proda i da se uloţi u nešto drugo.  

 

Dino Katić: Ako se ta lista bude pisala ili kako se to već zove, da se moţe staviti da su to 

mladi ljudi, mlade osobe, mladi braĉni parovi... 

 

Antonia Barbić:...pa moţe... 

 

Leo Katić:...ovo Općinsko vijeće donosi uvijete, prema tome... 

 

Lukša Hropić:...jer mi imamo stvarno... 

 

Leo Katić:...tu je pitanje kako to... 

 

Lukša Hropić:...imamo dosta mladih obitelji, potencijalnih obitelji, koji bi imali ţelju 

stambeno se zbrinuti, a imamo situaciju gdje nas škola opterećuje s nekim zahtjevima, a imaju 

7.000,00 kuna primanja mjeseĉno. Oni ne mogu otići u privatnika iznajmiti stan nego mi 

moramo omogućiti, a to su ljudi kojima realno treba prostor za privremeno boraviti. Neće 

ostati u zajednici kao što neki drugi ţele. Idemo donijeti jasan stav i tako se ponašati. Ako 

netko, evo ja osobno, ako ţelim otići raditi u Zagreb, meni nitko neće platiti stan. Ja ću ga 

morati samostalno platiti. Zbog toga moramo imati jasan stav, a ne da...  

 

Leo Katić:...krenuli smo tim putem. 

 

Dino Katić: Vaţno je i obrazovanje i škola, moramo razumjeti jer ljudi odbijaju doći tu jer je 

plaća tolika, a najam mi je toliki, ne isplati im se. Moramo i to razumjeti. Postoji Ţupanija i 

Osnovna škola koja moţe pokrenuti neku inicijativu da se nešto uradi.  

 

Leo Katić: Neće pokrenuti dok ima neku budalu koja će rješavati probleme. Kako se to 

godinama radilo, a u momentu kada nije, nastala je panika. Postoji interes, ali imamo 

nekretnine koje su devastirane da nisu od koristi ni nama ni onima koji u njima ţive. Riješili 

smo problematiku zgrade na Poĉuvalu, u smislu Elaborata, procjene i ostaloga. Ić ćemo na 

slijedeću zgradu i omogućiti, jer mi moramo potrošiti te novce. Omogućiti ljudima... 

 

Margaret Hropić:...zakon je iskristalizirao na naĉin da poslodavac daje kadrovski stan. Nije 

Općina nikome poslodavac. Općine pokrivaju stambeno zbrinjavanje potrebitima.  

 

Dino Katić: U redu, ali... 

 

Margaret Hropić:...to je potrebno ugraditi u naše odluke i onda smo mi ti koji ćemo 

iskristalizirati kome ćemo dodijeliti stan. Do sada se s našom dobrom namjerom da se ne 

dovede u pitanje funkcioniranje škole, uskakalo na naĉin da je bilo i previše da bi se došlo do 

sadašnjeg stanja. Stanje je kritiĉno jer nema stanova koji su u upotrebi. Ljudi nemaju granica 
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u razgledavanju realnog stanja i prepiske koje smo doţivjeli, a takvi su kakvi jesu, ali mislim 

da je to iza nas. Shvatili su da je Općina u situaciji da nema stanova. Ovo što smo imali smo 

podijelili. Mislim da je gotovo. Škola je zaista poslodavac i jasnog sam mišljenja da ljudi koji 

doĊu imaju osnovna primanja da se mogu stambeno zbrinuti, ali naglasak treba staviti moţda 

na nove obitelji koje ţele ţivjeti na otoku. Na neki naĉin da ne odbijamo ljude da dolaze na 

otok. Ĉinjenica je da kada ĉovjek negdje ide da sam razmišlja o svom stanovanju.  

 

Leo Katić: Mi moramo utvrditi uvjete, a mislim na etaţe na Poĉuvalu. Mi ćemo i tu biti 

svjesni ĉinjenice da ti mladi ljudi neće imati novaca za otkupiti tu nekretninu. Znaĉi osim ovih 

uvjeta o kojima su govorili Dino i Lukša vezano za najam, trebamo odmah riješiti i uvjete jer 

tamo nitko ne moţe stanovati jer nema niĉega. Trebaju se stvoriti uvjeti kako će se to isplatiti. 

Jer kada i ako se donese odluka o prodaji stana 504/2, sada govorim primjer, znamo već 

unaprijed kolika je procijenjena vrijednost, izradili smo elaborat procjene po etaţama, znamo 

da je cijena oko 250.000,00 kuna. To je nekome puno, a nekome malo. Mi tu moramo stvoriti 

uvjete kako će to ĉovjek otplaćivati i postati vlasnik. Tko će ući u ulaganje.  

 

Dino Katić: Mora dobiti svrhu da ĉovjek koji nije osiguran materijalno da dobije taj stan. 

 

Leo Katić: Ti govoriš o socijalnom stanu?  

 

Dino Katić: Ja govorim o ljudima koji nemaju nekretninu. Oni koji traţe po Lastovu najam i 

ne mogu ga naći.  

 

Leo Katić: To je socijalni stan.  

 

Dino Katić: Ne znam što je to.  

 

Leo Katić: To je socijalni stan. Da bi dao nekome socijalni stan, treba ga netko urediti. Je li 

tako? Treba ga netko dovesti u fazu ureĊenosti. Da se tu moţe ţivjeti. Jer ako daš socijalni 

stan koji... 

 

Lukša Hropić: Za socijalni stan se zna. On priĉa o tome da netko tko nema nekretninu na 

sebe, moţda će na nekakav „povlašten“ naĉin i mi potiĉemo mlade obitelji... 

 

Leo Katić: Ja ću uĉiniti da bude povlašten, samo morate reći na koji naĉin ćemo mi taj stan... 

 

Lukša Hropić:...to nije socijalni stan, nego si povlašten s tim što si mladi ĉovjek s Lastova i 

treba te potaknuti na taj naĉin i napraviti to i to... 

 

Kako više nije bilo vijećniĉkih pitanje predsjednik Tonći Šarić je zakljuĉio sjednicu u 17:30 

sati.  

 

Prema tonskom zapisu                                                                                               Predsjednik 

zapisnik napisala                                                                                               Općinskog vijeća 
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Lucija Simić                                                                                                               Tonći Šarić,  

v.r. 

KLASA: 021-05/20-01/08 

URBROJ: 2145-02-20-2 

 

U Lastovu, 17. prosinca 2020. godine  

 

Prilog:  

 Izmjene i dopune Proraĉuna Općine Lastovo za 2020. godinu i projekcija za 2021. i 

2022. godinu 

 Proraĉun Općine Lastovo za 2021. godinu i projekcija Proraĉuna za 2022. i 2023. 

godinu 

 Odluka o donošenju Programa raspolaganja poljoprivrednim zemljištem u vlasništvu 

Republike Hrvatske za Općinu Lastovo 

 Odluka o izmjenama i dopunama Odluke o uvjetima i naĉinu drţanja kućnih ljubimaca 

i naĉinu postupanja s napuštenim i izgubljenim ţivotinjama i divljim ţivotinjama 

 Plan djelovanja Općine Lastovu u podruĉju prirodnih nepogoda za 2021. godinu 

 Odluka o donošenju Procjene ugroţenosti od poţara i tehnoloških eksplozija za 

Općinu Lastovo 

 Odluka o donošenju Plana zaštite od poţara za Općinu Lastovo 

 Odluka o mikroprijevozu na podruĉju Općine Lastovo 

 Odluka o usvajanju analize upravljanja i raspolaganja nogometnim igralištima u 

vanknjiţnom vlasništvu Općine Lastov 

 Analiza stanja sustava civilne zaštite na podruĉju Općine Lastovo u 2020. godini 

 Godišnji plan razvoja sustava civilne zaštite na podruĉju Općine Lastovo za 2021. 

godinu s financijskim uĉincima za trogodišnje razdoblje 

 Odluka o izmjenama i dopunama Izjava osnivaĉa društva s ograniĉenom 

odgovornošću „Komunalac“ Lastovo 

 


